



**The *Italian Society for Ethnoarchaeology (AIE)*
is pleased to announce the**

L'Association Italienne d'Ethnoarchéologie (AIE)
est heureuse d'annoncer le

**INTERNATIONAL CONFERENCE
“The Intangible Elements of Culture
in the Ethnoarchaeological Research”**

COLLOQUE INTERNATIONALE
"Les éléments intangibles de la culture
dans la recherche ethnoarchéologique "

21/22/23 November, 2012

The conference will be held in Rome, in the CNR (P.le A. Moro).

Organizers:

Francesca Lugli (AIE/IsIAO)
Alessandra Assunta Stoppiello (AIE/IsIAO),
Massimo Vidale (AIE/IsIAO)
Stefano Biagetti (Sapienza University of Rome).

Confirmed keynote speakers:

A. Cazzella (Sapienza University of Rome), P. Lane (University of York), A. Gallay (University of Geneva), P. Pétrequin (CNRS), M. Tosi (University of Bologna).



Over the past decade, the 'intangible' has become a key word in anthropological research and in heritage management. Archaeological theories and methods regarding the explorations of the meaning and the significance of artefacts, resources, and settlement patterns are increasingly focusing on non-material evidence. Due to its peculiar characteristics, ethnoarchaeology can effectively foster the development of the study of the intangible cultural heritage of living societies, and highlight its relevance to the study of those of the past. This conference seeks to bring together scholars who are considering the role of the intangible in the interpretation of data in their ethnoarchaeological projects, with the aim of discussing the implications for archaeological research.

Au cours de ces dix dernières années, «intangible» est devenu un mot clé dans la recherche anthropologique et dans la gestion du patrimoine. Les théories archéologiques et les méthodes concernant les explorations de la signification et de l'importance des artefacts, des ressources et des modes de règlement se concentrent de plus en plus sur des preuves "non matérielles". Grâce à ses caractéristiques particulières, l'ethnoarchéologie peut effectivement favoriser le développement de l'étude du patrimoine culturel immatériel des sociétés vivantes, et mettre en évidence sa pertinence pour l'étude de celles du passé. Ce colloque vise à rassembler les chercheurs qui étudient le rôle de l'immatériel dans l'interprétation des données dans leurs projets ethnoarchéologiques, dans le but de discuter de leurs implications pour la recherche archéologique.

The conference aims to explore the role of the 'ethnoarchaeology of the intangible' in the following (yet not restricted to) themes: raw material procurement, artefact production and distributions; settlement pattern, human-environment interactions, use and perception of landscape, socio-political relationships; site features and facilities.

Le colloque vise à explorer le rôle de l'«ethnoarchéologie de l'immatériel» dans les thèmes suivants (mais pas uniquement): approvisionnement en matières premières, production d'artefacts et ses distributions; modèle d'établissement, interactions humaines-environnement, utilisation et perception du paysage socio-politique des relations; caractéristiques du site.

We welcome abstracts (max 250 words) for papers, posters, multimedia (video) to be received **within the 30th April 2012** to this e-mail address: ethnoarchaeology2010@gmail.com

Les résumés (maximum de 250 mots) des interventions, affiches, multimédia (vidéo) devront être envoyés pour le 30 Avril 2012 au plus tard, à cette adresse e-mail: ethnoarchaeology2010@gmail.com

For further details please visit the conference website, www.ethnoarchaeology.org.
Consultez le site Web www.ethnoarchaeology.org pour plus de détails.